
DIMECRES: La regidora de Comerç
anuncia el trasllat del popular mercadillo
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. ~ ~ ~ PRESENTACiÓ ~ ~ ~

Novament els pressupostos de
Benicarló que hauran de regir en els
nou mesos que ens queden d'any,
les diferents àrees i la previsió de
despeses seran aprovats pel PP
BLOC. Els 24 milions d'euros supo
sen un augment del 15% respecte els
anteriors.

Això és així no per la benevolència
d'altres administracions cap al nostre
municipi, sinó per l'aportació dels
veïns a través de les quotes d'urbanit
zació i la capacitat recaptadora del
nostre ajuntament. Les transferències

" L ifi'"es trans erenCles son
ben be minses i tan se val

qui governe o elabore els pres
, supostos. Els 10 milions d'in-
, versions elsfinançaran els ciu
ta.dan~?ttW quotes d'urba- ,
IlltzaclO

NOTA DE LA REDACCIO: tots els que formem part d'aquest set
manari, davant el salvatge atemptat amb víctimes a la ciutat de
Madrid, volem mostrar la nostra solidaritat i condol a totes les víc
times i els seues familiars, però també fer palés el nostre més
enèrgic rebuig a aquesta actuació criminal i miserable.

No s'ha pensat en elfutur
imprescindible i clau per a l'aprovació
dels pressupostos- ja els va be amb
uns importants ingressos per a les
àrees que gestionen. Es tracta d'esta
blir prioritats i engegar projectes que
il·lusionen a la ciutadania.

La formació nacionalista amb els
actuals pressupostos renuncia a
infrastructures com un Auditòrium
amb sales annexes per instal·lar un
arxiu d'imatge i so, sales polivalents o
una gran biblioteca per a la constant
ment reivindicada extensió università
ria. A més la formació nacionalista
oblida que fins fa un any estava en l'a
partat del més absolut menyspreu del
Partit Popular i que tenia els mateixos
sentiments que avui denuncia el
PSOE d'Enric Escuder. Un partit que
pregona la participació ciutadana ha
d'escoltar la veu de tots els ciutadans
i dels seus representants.
Reivindiquem que s'escolte tothom a
l'hora d'aprovar uns pressupostos

són ben be minses i tant se val qui que anualment defineixen el model i
governe o elabore els pressupostos. futur de la nostra ciutat.

,.. Molts erem de l'opinió que l'emergèn- No és que no ens semble be aug-
cia d'una força política diferent enfo- mentar al neteja o mobiliari urbà de la
caria d'un altra manera els pressu- població però creiem que el BLOC ha
postos i les inversions, per donar res- comès un gran segon error: el de dei-
posta a la gent que vol una ciutat més xar passar el primer any com a partit
moderna, més ben comunicada, amb frontissa sense obtenir uns resultats
.qualitat de vida i les, in{rastructures que satisfacin els seus votants i ciuta-
que mereix la ciutat que està experi- dans que volen una ciutat estratègica
mentant un major dinamisme al nord i avançada al centre del Maestrat. Si
del Pais Valencià. Però ,sembla ser esperen inversions de Mundo, van
que el BLOC - que .en teoria és apanyats.

,',

CARXOFA: per a tots els benicarlandos i benicarlandes
que que h~n donat el seu nom per a anar a les llistes del
congrés i del senat. Encara que la seua presència siga
testimonial, ja que no n'eixirà cap, està molt bé que la
gent s'anime i participes en la política a nivell d'estat.

PANISSOLA Per a tots els gamberros, i el seus pares i
mares que no els controlen, per embrutar les parets i el
mobiliari urbà. És una vergonya que als pocs dies de
posar uns punts d'informació pel poble apareguen tots
bruts per culpa de quatre moniatos.

MISCEL·LÀNIA

Cartes i co¡'¡aboracions

MEDI AMBIENT

El professor Bausà parla
del Dia de l'Arbre 2004

ESPORTS

El CDB aconsegueix els
punts a Les Coves grà
cies al remat de cap del
llambrenc Luengo d'una
passada de Raül Martínez

DIMECRES

Estudien el trasllat del
mercat del dimecres una
vegada es modifiquen les
ordenances. Les parades
seran més grans

LOCAL

La onada de pintades
indiscriminades obliga a
l'Ajuntam ent a prendre
mesures com l'ús de
videovigilància

EDITORIAL
Els pressupostos per a
provar deixen apartats els
grans projectes que el
futur de Benicarló precisa

EL TEMA

El PP-BLOC aprova els
pressupostos municipals
de 2004 que ascendeixen
als 24 milions d'euros

SENYORA GARCIA

Carta del lector que ana
'litza amb profusitat els
continguts de la darrera
Veu de Benicarló publica
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~ ~ ~ EL TEMA ... ... ... .

Benicarló comptarà enguany amb vora
24 milions d'euros depressupost

Regidories del BLOC les beneficiades, mentre les propostes dels socialistes son ignorades

L'equip de govern PP-BLOC, amb el regidor Pac al capdavant, han aprovat un pressupost de 24 milions d'euros

[3• enicarló aprovarà ~i~arts

•
els comptes munIcipals
que s'haurien aprovat,

amb tota probabilitat dijous en el
Ple, i supesos per l'atemptat de
Madrid. Uns comptes que arriben
marcats pel retard i per la conse
qüent polèmica. En aquest sentit,
se n'ha parlat molt d'ells i han
estat molt prop de trencar rela
cions entre el Bloc i el PP, de fet,
tibar-les les han tibat, tot i que a
hores d'ara tot assenyala que les
aigües ja han tornat al seu estat
natural.
Els pressupostos municipals del
2004 es caracteritzen per tindre
inversions importants i xifres
rècord. Segons explicava el regi
dor d'hisenda de l'ajuntament de
Benicarló, Francisco Pac, es trac
ta d'uns comptes que contemplen
un creixement important que arri
ba a el 15% a causa del increment
d'activitats i d'habitants en la ciu
tat, i que destaca sobretot pel
manteniment de la pressió fiscal O
i les inversions. Així doncs, s'ha
dedicat una partida de 10 milions
d'euros a l'apartat d'inversions que
seran finançades en bona part per
les quotes d'urbanització, les sub
vencions d'altres administracions
superiors, els préstecs i els fons
propis.
Les partides més destacades en
aquest àmbit són la urbanització
de l'avinguda València amb un
pressupost de 3.525.000 euros, la
segona fase d'execució de Corts
Valencianes fins la carretera vella
de Peníscola amb una assignació
de 1.780.000 euros i l'adquisició
de la casa del Marquès per a la
qual es destinaran 1.202.025
euros.
D'altra banda, hi ha partides des
tacades com és l'ampliació i refor-

ma del geriàtric o l'acondiciona
ment de Pius XII i adjacents per no
esmentar la revisió del Pla
General d'Ordenació Urbana. Pac
també destacava un increment de
les despeses de personal a causa
de la creació de l'àrea de medi
ambient i participació cilJtadana o
l'ampliació del cos de la policia
local entre d'altres, a més de les
despeses de manteniment on la
neteja i els serveis publics tenen
gran protagonisme.

El Bloc content

Des del Bloc es mostren satisfets
perquè "els pressupostos en cer
tes àrees han millorat molt". En
concret, àrees com la d'empreses
concessionàries se n'han benefi
ciat en veure un increment de la
seua partida adreçada a la millora
del servei de neteja i escombra
ries, així com en la dotació de més
mobiliari urbà com ara contenidors
i papereres. Segons el portaveu
dels nacionalistes, José Luís

Guzman, la seua formació tenia
molt clar que tenien com a objectiu
que cada any els pressupostos se
centraren de forma més forta en
un aspecte diferent, i enguany era
que la neteja millorés, " així els ho
vam fer entendre al PP, la cosa ha
costat però al final si que ha anat".
Segons Guzman, independent
ment de la millora patida en les
àrees que ells desenvolupen, "en
tot el tema d'inversions i les pro
meses de l'alcalde que han de vin
dre de València s'aconseguirà que
Benicarló tire endavant amb un
nou aire".

Queixes socialistes

Les prioritats i el procés en la con
fecció dels pressupostos no han
estat, d'altra banda, compartits pel
PSOE. En aquest sentit, des del
grup municipal socialista e denun
cia que l'equip de govern no ha
comptat en cap moment en les
propostes de l'oposició. En aquest
sentit, asseguren que en quant se
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, ~ ~ ~ EL TEMA ~ ~ ~
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li va lliurar la proposta de plantilla
al tinent d'alcalde Marcelino
Domingo, aquest "va tancar el
tema sense atendre les propostes
del PSOE". Una actitud que
aquests van entendre com un
menyspreu a la ciutadania i als
regidors socialistes. Malgrat tot,
asseguren que les coses varen
empitjorar quan al dilluns següent
en comissió d'hisenda les propos
tes socialistes pel que fa als pres
supostos es van "menysprear" de
nou. Afirmen que el regidor d'hi
senda els va prometre dues
comissions, una perquè l'oposició
pogués presentar propostes i per
què tingues tota la documentació,
tot i així "després de dos reunions
del grup per pensar propostes i

ajustar-les al programa electoral i
a l'ajuntament de Benicarló, quan
posem estos aspectes relatius a
l'educació, els seNeis socials o
les infrastructures sobre la taula,
Pac diu que els pressupostos
estan tancats i que eixes propos
tes no entrarien, tot sense haver
Ies ni escoltat". Davant aquestes
crítiques el regidor d'hisenda
Francisco Pac ja va dir que ente
nia que "s'havien fet ja un parell
de comissions i la tercera era per
a dictaminar".
Des de les files socialistes, es
considera que les inversions que
contemplen els pressupostos no
han prioritzat necessitats. En
aquest sentit, si bé consideren
que totes les inversions incloses

són "necessàries", hi ha algunes
que ho són més que d'altres. En
aquest sentit i com a tall d'exem
ple opinen que la compra de la
Casa del Marqués si bé ha de ser
una realitat algun dia no és avui
en dia tan prioritari com la compra
d'un solar per una nova escola, el
centre de dia o l'ampliació de la
unitat d'assistits per no esmentar
el casal de joves.
És per tot això, que el portaveu
dels socialistes, Enric Escuder,
considera que "Mundo planteja
una proposta per contentar les
demandes del Bloc, que només
omplin les seues parcel'letes
sense repercussió sobre la socie
tat".

Foto
denúncia

~
obres arbrets! AI
final no tindran ni
aigua. I això que
diuen que l'aigua

no es nega a ningú. Una
vegada posats els podrien
aclarir per la soca i ja no
molestarien ni donarien
faena. El formigó la solució.
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Mesures per a frenar les pintades

Les pintades han afectat en pocs dies la senyalització comercial i l'estrenat jardí de Pons tot i els panys

li 'Ajuntament de Benicarló
observa amb preocupació
l'onada de vandalisme

que pateix la ciutat. Ni les tan
ques, ni els horaris dels parcs han
resultat mesures suficients com
per a frenar la febre de les pinta
des que sofreix la localitat.

Si primer eren les parets en les
vies públiques i les dels parcs, ara
també formen part d'aquest mos
trari aparadors i façanes de labo
ratoris farmacèutics i fins i tot les
recentment instal·lades senyals
comercials. Davant aquesta situa
ció la indignació dels distints regi
dors no s'ha fet esperar, el regidor
d'obres i serveis Francisco Flos
demana a la policia que es posi
afanyen la localització i recerca
de solucions a aquest problema.
D'altra banda, l'edil de comerç
Ana Maria Febrer ja' ha advertit
que es prendran mesures' per. a'
evitar nous mals en el mobiliari
urbà. Segons Febrer, davant la
possibilitat que aquests fets es
produïssin l'empresa que fabrica
va els senyals els va subministrar
uns líquids específics perquè
poguessin retirar les pintades, no
obstant això, el que no esperaven
és que "només dues setmanes
després del seu emplaçament" ja
s'hagués plantejat aquesta proble
màtica. En aquest, sentit, la regi
dora explicava que es podria optar

per la instal·lació de càmeres en
els enclavaments on es trobin els
senyals per a poder bé revelar la
identitat dels "disbauxats", bé pre
venir que aquestes circumstàn-

.cies es n~peteixin de nou, Aquesta
mesura ja va ser adoptada l'any
passat amb les agressions a l'es
tàtua de l'agricultor benicarlando
situada al carrer Jacinto

.Benavente. Va ser gràcies a
aquesta mesura que es va poder
conèixer la identitat dels vàndals
que en repetides ocasions havien

degollat i mutilat el monument per
a evitar que aquests fets ocorre
guessin posteriorment.

Pel que sembla la policia ja ha
identificat a alguns d'aquests vàn
dals que podrien ser encara
menors d'edat. És per aquesta raó
que s'està remenant també la
possibilitat de contactar amb els
pares i amb els directors dels

. col'legis als quals assisteixen per
a decidir conjuntament les mesu
res o sancions a emprendre per
què aquests fets no es repeteixin.
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Senyora Garcia
Això és el que vaig saber llegir en l'ante

rior número de la seua revista, el 424

iuen els que ho entenen que el Barça està ben

IJJ a prop d'assoli~ ~I. seu .rèC?rd de victòries segui-

• des en competlclo oficIal, I em sembla que ja en

porta set. Vostés van pel mateix camí. Si algú no

pren la iniciativa i es treu un conill de la cistella

ben aviat assoliran la mateixa fita però amb temes rela~

cionats, bàsicament, amb la merda. No pense, senyora

meua, que jo no estic conscienciat ni que a mi tant se

me'n donen els temes mediambientals, ans al contrari.

Però el que jo em pregunto és si els lectors de la seua

revista no estaran una mica farts de vore passar tanta

femta per les sues pàgines a l'hora que constaten la

incompetència dels polítics, que han d'esperar una prò

~r?~a de la Unió Europea i, dins d'eixa pròrroga, esperar

Iultlm moment per complir amb la normativa. Pel que he

llegit a l'article de Pere' Bausà, tant de rebombori amb la

depuradora perquè l'aigua "depurada" no es puga utilit

zar per al rec, sinó que serà llançada a la mar on els pei

xos de la nostra costa gaudiran de la seua qualitat. O

siga, que allò que no ens menjarem amb els enciams o

les cols ens ho trobarem dins l'allipebre de gat o el

suquet de peludes. Pel que sempla tampoc no tenen

definit el lloc on suposadament s'haurà de construir

l'EDAR eixa. No hi ha dubte que, una vegada més, ens

agafarà el bou gràcies a la gestió d'eixos que ara ens

demanen el vot i que només pensen en la gent quan

vénen les eleccions. Però això sí, a l'hora de posar la pri

mera pedra i, sobretot, al moment de la inauguració, es

pegaran colzades per veure qui surt més guapo a la foto

i qui ha ocupar més quota de pantalla. Què hi farem?

Ells són així.
Per tal d'evitar que aquesta setmana seguisca el seri

al del fem, li proposaré un parell de temes que, ben

segur, faran que la seua publicació arribe a un sector de

la població poc sensibilitzat amb aquestos temes

mediambientals i, per tant, se n'amplie el ventall de lec

tors. Un dels temes que li proposo és l'estudi de l'impac

te causat en l'ànima dels benicarlandos de profit la lesió

d'eixe crack mediàtic i estrella polar -a l'hora que nord i

guia- del madridisme anomenat Ronaldo Luiz Nazario da

Lima. Li auguro un èxit de vendes només equiparable

amb unes fotos en toples de la futura tieta de Froilanet

de Marichalar. El segon tema que li vull proposar, també

per a esperits senzills que no esperen grans coses de la

vida, no és altre que la desorganització, personificada en

forma de cavalcada amb cognom aristocràtic, viscuda

als carrers de la nostra ciutat dissabte passat. Podria

incloure-hi les opinions dels entesos en la matèria, així

com les millors fotos i disfresses i una roda d'entrevistes

amb presidents i padrines del casal.

Tolito s'apunta la tercera setmana consecutiva.

Espero que aquesta regularitat es mantinga, perquè

aquest col'laborador m'agrada molt. També veig la incor

poració del "Samaruc", que espero que esdevinga un

fidel coHaborador i no un somni d'estiu. Si aconsegueix

un parell de col'laboradors més com aquest i que, a més

a més, mantinguen una certa regularitat, jo me n'alegra

ré molt. I com jo molts lectors.

La pàgina fallera és molt divertida. A la sopa de noms

que sol acompanyar les ressenyes de les presentacions

falleres, han afegit les declaracions de Fabra. A la porta

da ho qualifiquen d'escàndol. Quina vergonya! L'home

ha estat sincer i ha dit allò que pensava. Es veu que

eixos del Psoe tenen poca feina i fan perdre el temps als

altres regidors amb una bajanada com aquesta. Senyor

Escuder, a mi tampoc no m'agraden les falles, és més,

les trobo coentes i de mal gust. Au, ara ja em pot decla

rar persona non grata, no em convide a les falles i tan

que'm a la presó. País.
Aquesta setmana també ens hem de felicitar per la

tomada a les seues pàgines del mussol. Es veu que

aquest animaló es passa massa temps hivernant, i ja no

recordo quan va ser la seua darrera aparició. Ara torna

per parlar-nos d'una de les vergonyes esportives del nos

tre poble com és la piscina i el seu entorn. Però també es

podria parlar de l'estat del pavelló, de les pistes annexes

al mateix o ~e les altres dues, la del Passeig Marítim i la

del Convent, que van envellint sense remei.

, 'Una vegada més, Pere Bausà m'ha posat l'ai al cos.

Com es veu que no teníem prou amb coliformes, boles

de resina, crema d'abocadors i salinització, ara resulta

que també tenim nitrats, que fins i tot poden causar la

mort de nadons. A més a més, els polítics autòctons pas

sen del tema i és la Unió Europea qui els ha de dir què

han de fer. Esgarrifós.
La foto més graciosa de la setmana la trobem a la

pàgina onze. El nostre alcalde, anticipant-se a la caval

cada ninotera, llueix una altra de les seues disfresses. Si

quan va ploure tant portava una capelina reflectant, a la

,s~tmana de passió porta una vesta i a les falles es posa

'una brusa, ara es posa la disfressa d'obrer currante amb

corbata. Las mil caras del agente secreto.

Veig que també ha pres una certa continuïtat la secció

dels Tafaners. Encara que de vegades s'utilizta un llen

guatge críptic fàcilment intel'ligible, aquesta vegada no

he entés això de la contractació d'un altre tècnic cultural

que, a més a més, ha d'estar sempre de guàrdia. Què vol

dir això? Que aquesta persona la posaran a una garita a

vigilar? Quines guàrdies farà? Li pagaran les hores que

estiga de guàrdia? Massa interrogants. Els Tafaners hau

rien de ser una mica més explícits i menys esotèrics.

L'ESPIFIADA DE LA SETMANA. Què li ha passat al

nostre estimat Xavi Burriel? Ens ha abandonat com

alguns altres? Volem tornar a veure el còmic!! '
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Trasllat del mercat del dimecres

El mercat del dimecres canviarà en breu d'ubicació

[JJ 'Ajuntament de Benicarló
està donant forma a l'orde
nança que permetrà tras

lladar el mercat del dimecres ,

situat actualment en l'avinguda

Catalunya, a un altre punt del

municipi. Es tracta d'un trasllat

"transitori" que podria produir-se

en un parell de mesos a tot estirar

segons explicava la regidora de

comerç, Ana Maria Febrer. Aquest

nou escenari no seria més que l'a

vantsala d'un segon trasllat, el

qual emplaçaria el mercadet en

un recinte firal que segons Febrer

podria situar-se en la partida

Povet.
Perquè aquest pas final pugui

produir-se haurien de passar com

a mínim dos anys, ja que la diluci

dació del futur de la partida Povet

està en aquests moments en un

punt complicat i són pocs els opti

mistes que s'atreveixen a presa

giar un prompte desenvolupament

de la zona.
En tot cas, fins que el recinte no

sigui una realitat, des de la regi

doria de comerç de la ciutat s'as

segura que els tres grups munici

pals de la corporació estan treba

llant en la nova ordenança.

Segons Febrer, el nou emplaça

ment servirà per a corregir ambi

güitats que es plantejaven en l'an

tiga ordenança, de manera que es

coneixerà en fot moment el nom

bre de parades que albergarà el

"dimecres" i els seus propietaris ja

que serà "tancat". En aquest sen

tit, la regidora advertia que "no es

tirarà a ningú" sinó que "s'assig

narà un lloc determinat als establi

ments que actualment de forma

setmanal tenen un lloc fix" i es

confeccionarà "una llista d'espe

ra", formada per les parades que

actualment recorren a la subhasta

dels llocs sobrants, a la qual es

recorrerà per a completar les pla

ces restants del mercat que no

puguin ser cobertes amb "els
fixos".

Un altre dels canvis que establi-

rà la nova ordenança es refereix a

les dimensions de les parades. Si

fins ara l'extensió mínima era de 4

metres, amb la normativa a apro

var serà de 8 metres, un factor

que segons la regidora permetrà

als comerços "oferir un millor ser

vei" i optimitzar "les condicions

d'exposició dels seus productes".

A més del fet que tant consumi

dors com venedors sabran per

endavant el lloc en el qual s'ins

tal'lessin cadascun dels comer

ços. No obstant això, el punt

negatiu serà la reducció del nom

bre de parades, aspecte que pel

que sembla ha causat cert males-

La regidora de Comerç, Ana Maria Febrer

tar entre els comerciants ambu

lants.
La regidora de comerç, Ana

Febrer, explicava també que un

altre dels requisits que es van a

tenir en compte són les caracte

rístiques del carrer que albergui el

"dimecres" ja que deu ser "una

avinguda d'una amplària i longitud

considerable" a més d'un "lloc

cèntric" però que "en cap moment

interrompi el tràfic" com ocorre

actualment amb l'Avinguda

Catalunya que és una de les artè

ries principals d'accessos a la ciu

tat. Precisament, en nom d'evitar

un major col· lapse circulatori, la

regidoria de comerç ha anunciat

que el dimecres del dia 17 de

març se suspén i s'ajorna al diu

menge dia 22, de tal manera que

no coincideixi amb les falles.
Quant al punt triat com escena

ri, remarcava l'edil que ha de trac

tar-se d'un lloc comercial ja que el

mercat ambulant "té un atractiu

turístic" que rep moltes visites

sobretot a l'estiu.
Actualment ja fa vuit anys des

que es decidís situar-lo a

l'Avinguda Catalunya i segons

explicava Febrer, trobar una ubi

cació per al "dimecres" representa

un autèntic problema atès que els

propietaris dels habitatges dels

carrers afectades es mostren

sempre poc receptius pels incon

venients que això representa.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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De quina dona?
I passat dia vuit de març es va comme
morar el dia de la dona treballadora.
Quin sarcasme celebrar-ho al nostre

11ií::=:1 poble. Si fem una ullada pels noms
dels carrers de Benicarló ens adonem que les
úniques dones que tenen carrers dedicats, o
són Mares de Déu, o són santes. AI llarg i
ample del nostre poble ens podem trobar sants,
metges, músics, mestres, papes de Roma,

colonitzadors furibunds, borbons, botànics, reis
inexistents, lingüistes, literats.. tots homes. En
canvi, per tal que una dona siga mereixedora
de tindre dedicat un carrer a Benicarló, neces
sita acreditar la castedat més absoluta. Davant
d'això em pregunto: qui suggereix els noms
dels carrers? Qui els aprova? És la ignorància
requisit indispensable per fer propostes de
noms de carrers? Què és el "tossal de la figue-

ra"? Quan i on va
Però el que em pre
cap dona laica am
ens omplirem la be
ció, igualtat d'opc
Senyors politics i
estem al segle vil
superar el feudalis

Felicitat pressupostarioconjug

•••••••••••••• _•• •• Lê
TEXT: robespierre

a està. Ja s'ha consumat
el matrimoni, 'l'aparella~
ment,el casori, l'acord

. sense papers... digueu-li
com vulgueu. Pe(fi tenim el resul
tat d'aquesta unió. S'ha aprpvat el
pressupost del nostre ajuntament.
Bé, el pressupost del PP. Mundo
se n'ha tornat a sortir una altra
vegada amb la seua.

Cal reconèixe.r que el nostre
alcalde històric, perquè el podem
considerar Pé3rt deia nostra histò
ria política democràtica, és tot un

. mestre en açò d'aconseguir el que
vol. D'aconseguir que la seLJ.a
parella de ball faça el que millor li
convé.

Els ha donat el que han volgut
per tal de mantindre la seua pol
trona ben polida i neta de mos
cons que el puguen emprenyar,
encara que siga a costelles que
d'altres àrees, manades pel seus
companys de partit, hagen de
passar la mà per la paret, i de
retruc els ciutadans, que patirem

la manca d'inversions profitoses.
Pobre, el que ha de fer per acon
tentar als de "l'entre tots".

Però a banda d'això, ha canviat
alguna cosa sobre la forma de
portar els pressupostos? La infor
mació a l'oposició ha arribat pun
tualment i de manera exhaustiva?
S'ha tingut en compte alguna de
les propostes que els ha fet arri
bar l'oposició? S'han discutit de
forma oberta i participativa, tenint
en compte la tan gastada "partici
pació ciutadana"? En resum, ha
canviat alguna cosa pel fet del
pacte PP-BLOC?

Doncs, com menciona l'amic
lector, no volent fer-li un panegiric
meu i considerant, tal com ell diu,
que ningú em contestarà, amb la
seua vènia, em faré l'argumenta
ció, que no contestació, jo mateix.

La primera cosa que sorprén és
la tardança a ser aprovats. El regi
dor d'Hisenda, Pac, que sempre
s'havia caracteritzat per voler-los
aprovar aviat i no anar amb el
pressupost prorrogat, per no
haver de patir la manca d'inver-

sions, hauria d'estar rosegant-se
les ungles en veure com passava
el temps i la cosa no tirava avant.
Un poc més i arriben a la
Setmana Santa. Es veu que els
acords devien costar d'assolir i
esperaven alguna benedicció.

Una altra de les coses que des
taca, és que amb poc més d'un
bufit l'oposició quasi ni els ha vist
passar. Òbviament i tenint en
compte la data en què estàvem,
que esperaven des de l'única opo
sició que hi ha? Ala, vinga, "a otra
cosa mariposa", l'any que ve ja
n'arribaran uns altres.

Com deia una mica més amunt,
recorden allò del "Benicarló entre
tots", que tant ens va matxucar el
candidat del BLOC, Guzman, en
la seua campanya electoral?
Doncs sembla que s'ha tornat
amnèsic, i al pobre PSOE no li
han fet ni punyetero cas a cap ni
una de les seues propostes.
Pareix que amb la seua
parcel·leta de poder ja en tenen
prou, la resta deu ser que no va
amb ells. Això de la participació

nomé
cions.
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Imposar el PHNper la força

•

La regeneració democràtica promesa per Aznar s'ha demostrat un engany. Les ulle
res fosques de Fabra continuant i fent mítings ho verifiquen ràpidament. I no tan sols
s'ha revelat una mentida sinó que a més la qualitat del nostre sistema polític ha des
cendit de forma espectacular després de vuit anys de govern popular. La manipulació
partidista de les institucions ha assolit unes dimensions que fan fàstic i que suposen
una descarada burla al ciutadà. L'esbirro del Cardenal i el miserable de l'Urdaci són
dues mostres que representen a les clares les intencions de millora democràtica de 'El
Partido'. Intervenció directa a la justícia i manipulació exacerbada dels mitjans de
comunicació per a deformar la realitat segons els seus interesos.És clar que els valors
inherents a la democràcia no són molt arrelats a la societat espanyola degut a l'esca
sa tradició i que probablement aquest incompliment no serà el que els farà perdre les
eleccions, però hem de recordar que a l'any 1996 Aznar, Rajoy i cia. es presentaren
com als salvadors del nostre sistema polític, guardians de l'honradesa davant el des
gast que esta havia patit durant els llargs anys de govern socialista. El temps ha cer
tificat l'estafa i ha corroborat que amb la història que té la dreta espanyola, confiar en
ella per a revitalitzar la democràcia va ser una temeritat semblant a allò de deixar les
gallines al llop per a que les vigile.

Plataforma en Defensa de l'Ebre

• • • • • • • • • e.'

regnar l'emperador Carlos I?
~ocupa més: per què no hi ha
b un carrer dedicat? Després
)ca de quotes de representa
,rtunitats i no discriminació.
altres historiadors de calbot:
nt-i-u. Alguns no han pogut
me.

Paca Tur

al
I Guillotina
s era una cosa de les elec-

lt de parlar que havia trencat
joria absoluta del pp i que
ndicionaria per fer un pres
òt més prop dels ciutadans,
ò· res de res. Els mateixos
wtoritaris del PP, que el
: en anys anteriors havia
lciat reiteradament, ara, el
va i els amplifica per dos.
luem amb el pressupost de
Iment únic.
locupant, pels mitjans i pel
" ja circula si el PP ha trobat
leu nou. No, si amb aquesta
i acabaran passant el PP
seua dreta!
tota manera amb les vota
dos dies, encara que no són
,entatives, més d'un ensurt
lrtar-se aquest matrimoni de
miència. Però ara, vinga,
.rriben falles, i un PP-BLOC
content per la consumació

noniai, sortirà al carrer. I tots
nts!

Es bo per al Delta de l'Ebre i per a les
nostres terres, la salinització de les
nostres aigües? Es bo la desertització
de les nostres terres?, si es demostra
que el transvasament es positiu i la
nostra terra no esdevé un desert, enda-

, vant amb el P.H.N.. Si pel contrari, les
nostres terres esdevenen un desert,

h caldrà demanar responsabilitats a tots
aquells que sabent-ho han preferit

l callar, per mantenir els seus privilegis
, particulars.

Com va dir la representant del P.P. a
les eleccions de Catalunya en un
col'loqui a lV-3, Dolors Nadal, el Delta
es salvarà gràcies al P.H.N., es això
seriós? Sembla mentida que els repre
sentants locals del PP, avantpossant
els seus interessos particulars per
damunt de tot, condemnen a tot un
poble a morir. Cal denunciar això, enca
ra estem a temps. Nosaltres sempre
havíem sentit dir que la salinització de
les nostres aigües significava la deser
tització de les nostres terres, i que la
falta de nutrients al riu portava inexora-

blement a la mort de tota la fauna piscí
cola i com es natural a la pesca. Així
com la falta d'elements sòlids que por
ten les aigües del riu, durien a la des
trucció total del nostre Delta. Hi ha gent
que vol justificar, allò que es injustifica
ble.

BrusseHes ens ha donat una noticia
esperançadora, al negar-se a finançar
l'obra, com li demanava el Govern
espanyol. A vore si finalment el seny
predomina per damunt dels interessos
particulars i de l'especulació. Sabien
que l'aigua dessalada de la mar es molt
més barata que l'aigua del transvasa
ment, i damunt es molt millor?

Ja estem farts de tanta demagògia.
Cal denunciar als especuladors i als qui
no volen que el debat, dut per tècnics,
aclareixque per sempre les coses.
Quan nosaltres volem posar la raó, ells
ens posen la força. Volem i exigim un
debat just, dut per tècnics, per aclarir
els dubtes, si es que n'hi ha.

Tolito
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•~ ~ ~ ~ MEDI AMBIENT ~ ~ ~

El dia de l'arbre 2004

~
I de 31 de gener passat es va celebrar el Dia de

l'Arbre de la Comunitat Valenciana. Com és habi

tual des de fa uns anys, l'ajuntament Benicarló

organitzà una sèrie d'activitats per a celebrar-ho.

Durant la primera setmana de febrer, els escolars beni

carlandos i membres d'altres

col· lectius de la ciutat, planta

ren uns 400 pins dins de la

zona inundable del

Barranquet, a la seva desem

bocadura, on abans estava el

camp de futbol del càmping

del Tordo i el Olivo.
De "dies de" mediambien

tals, n'hi ha molts al llarg de

l'any; sovint passen desaper

cebuts o de vegades esdeve

nen quelcom rutinari. Tenen,

però, un aspecte positiu, són

un motiu exceHent per a que

les diverses administracions públiques o ONGs facin un

balanç de l'àmbit considerat. Aprofitarem el dia de l'arbre

per fer una revisió tant a nivell estatal, de país com ~de·

terme.
Ell setembre de 2003 s'aprovava la Ley de Montes de

l'Estat que revoca un altra llei, ja antiga, de 1957. La

norma aprovada regula el sòl forestal, que ocupa més de

la meitat del territori estatal (51,2%). Entre les mesures

que incorpora, figura la prohibició de requalificar com

urbanitzable o urbà un sòl forestal cremat. També dória

prou autonomia als propietaris forestals a gestionar els

seus monts i boscos si presenten a l'administració auto

nòmica uns plans de gestió. S'assenyala que els monts

amb grans valors paisatgístics podran ser declarats d'uti

litat pública. Cal recordar que sòl forestal no sempre és un

bosc, inclou també els prats, matollars, rocams...

La gestió dels monts valencians és potestat de la

Generalitat. La llei forestal valenciana (llei 3/1933) definia

com sòl forestal ells sòls agrícoles abandonats per un

període superior als deu anys. La llei d'acompanyament

dels pressupostos de la Generalitat de 1998 eliminà

aquesta consideració i tot terreny que alguna vegada

hagués estat conreat, mai serà forestal encara que estigui

ple d'arbres. Una altra norma valenciana pretén, també,

reduir la protecció del sòl forestal. L'avantprojecte de la

Llei de Sòl no Urbanitzable de 2004 (LSNU) elimina l'obli

gació, fixada per la LSNU de 1992, de que els plans

generals d'ordenació dels municipis cataloguen tots els

terrenys forestals com no urbanitzables d'especial protec

ció, molt difícils de requalificar com urbans. Aquestes

dues modificacions introduïdes pel govem popular valen

cià posen en perill els nostres monts.

El Pais Valencià té una superfície d'uns dos milions

tres-centes mil hectàrees de la que un 57% són terrenys

forestal. A les comarques de Castelló i des de 1996, la

superfície forestal s'ha incrementat en unes cent mil hec

tàrees. La causa ha sigut l'abandonament de cultius i la

seva transformació en més d'un seixanta per cent en sols

forestals. Un altra dada: tant sols el 18% dels monts

valencians són de titularitat pública, la resta pertany a par-

ticulars.
Durant l'any 2003 s'han

produït 398 incendis al País

Valencià -89 d'elles a les

terres de Castelló- amb

3.341 hectàrees afectades

de les que sols el 14% era de

sòl arbrat. Ha sigut un any

benigne, amb valors clara

ment inferiors a les mitjanes

de nombre d'incendis o

superfície del període 1993 

2000. Properament s'inicia

ran les tasques de repoblació

de 500 hectàrees de les més

de tres mil cremades durant l'incendi de Xert de 2001 amb

pins, coscolls i carrasques.
Les denúncies de vendes d'oliveres mil·lenàries al

Maestrat sovintegen des de fa anys. El grup socialista

presentà a les Corts proposta de llei per protegir-les

durant 2003 que fou refusada pel grup popular per

"manca de continguts". Ha aparegut a Castelló

l'Associació Amics de l'Olivera que vetllarà per conservar

. i promocionar aquesta part del patrimoni de tots. En un

. primer inventari fet per l'associació es detectaren més de

2 centenars d'oliveres miHenàries al Maestrat.

Un tema que alçà certa polèmica a Benicarló aquest

Nadal fou elde l'arbre que habitualment s'instal·lava front

l'ajuntament. L'empresa encarregada col·locà un "avet" de

grans dimensions talat sense cepelló, amb l'excusa que

no cabia al camió. El regidor de Medi Ambient manà treu

re'l i es planta una picea a la plaça Constitució com "arbre

de Nadal". Els vivers produeixen anualment vora de 2

milions d'arbres de Nadal "d'usar i llançar" a l'Estat espan

yol.
La Regidoria de Medi Ambient proposà el Barranquet

com la zona per a fer la plantada d'arbres commemorati

va perquè es podrien cuidar millori i tothom veuria la seva

evolució. Es plantaren plançons de pi blanc i, recentment,

s'ha instaHat un sistema de reg localitzat. Més que una

repoblació allò sembla un jardí. És discutible l'espècie

elegida, pins, per una zona inundable -millor els xops?

Cal una pla de regeneració integral de la desembocadura

del Barranquet semblant, però a una escala més reduïda,

al que es projecta per les Goles del Millars.

Ens alegrem que el tríptic d'enguany del Dia de l'Arbre

estiguí en Valencià. A veure si el de 2005 du informació

dels arbres autòctons valencians com la carrasca, el pi

blanc, el roure... Pere Bausà

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

laveUdebenicarlo



Participació a la
Fira Alimentària

Des del dilluns i fins el dia
12 de març, Benicarló ha
estat representat pel Consell
Regulador de la Carxofa de

. Benicarló i la Cooperativa
: Agrícola Benihort en la 15

edició de la fira Internacional
Alimentària 2004. La fira reu-

~ neix a més de 4000 empreses
del sector alimentari arribant
a ocupar la pràctica totalitat
del recinte firal de Montjuïc.
La Fira Alimentària és el
segon certamen més impor-

. tant dins del seu sector a
; nivell europeu.

Benicarló es presentav:a
amb un nou stand de 45
metres situat en la zona cen
tral del pavelló I. Destacava
del mateix, el colorit i una
zona destinada a la comer
cialització amb el nom de
totes les signatures que
composen el Consell
Regulador de la Carxofa de
Benicarló.

La Cooperativa i el Consell
Regulador exposaven la gran
varietat de productes hortí
coles de la zona del Maestrat.
Carxofes, cols, llimones,
taronges i enciams entre
altres variades classes de
verdura, que componen el
centre del stand a manera de
"bufet". El president de la
Generalitat Pasqual Maragall
i el Ministre Arias Cañete,
van ser els encarregats d'i
naugurar l'edició del 2004.

En la fira estaven presents
l'Alcalde de la ciutat, Jaime
Mundo, la regidora de turis
me i agricultura María Teresa
Traver, el president de la
Cooperativa Sant Isidre,
José Antonio Marza i el
Gerent de la mateixa,
Guillermo Edo, així com
representants del Consell
Regulador.

s S
recorregut al ritme d'una cuidada
coreografia.

Coreografies dignes de desta
car van ser les de les falles
Benicarló, amb l'últim hit de
Chenoa de banda sonora, la de la
falla el Caduf, on les seves dones
abillades amb un vestit rosa exer~
cien de ricaxones mentre els
homes vestien jaqués o la de la
falla Els Conquistaors on un sirta
ki de zorbak va anar la música
escollida perquè les sòcies de la
falla vestides de gregues sorpren
guessin als espectadors.

Altres falles com el Campanar o
l'Embut també havien preparat un
ball específic. Aquesta última que,
per cert, compleix el seu 25 ani
versari, no va oblidar aquest detall
a l'exhibir les seves disfresses, ja
que entre les originalitats que es
van veure destacava un pastís de
natalici. La idea, no obstant això,
no va ser única, ja que altra falla
El Mercat Vell, que també celebra
en el 2004 les seves noces de
plata, va escollir la mateixa dis
fressa.

Pallassos, gallines, pintors,
escolars, ballarines, sirenites o
cavernícoles van ser entre molts
altres disfresses que també es
van poder veure en la desfilada.

•ore
ls carrers de Benicarló es
van omplir dissabte un

__iii any més per a contemplar
el pas de les carrosses

que les distintes falles de la ciutat
havien preparat per a l'ocasió. I és
que Benicarló va celebrar la tradi
cional cavalcada del Ninot una
desfilada que arrencava d~vant
l'ajuntament de la ciutat i que pas
sava pels carrers més concorre
guts com és el cas de Joan Carles
Primer, Crist de la Mar i Pius XII ,
que per una tarda es van buidar
de cotxes i es van omplir de gent.

A pesar de trobar-nos immer
sos en campanya electoral les crí
tiques de les entitats van ser nota
blement suaus. Alguna referència
als comicis per part de la' falla
l'Embut, critiques a la pesca i a
l'ensenyament... però poca cosa
més.

Els èxits més actuals dels
"triunfitos" David Bisbal i Chenoa
es van repetir falla si falla també al
llarg del recorregut traçat pels
carrers del centre de la localitat.
Precisament, en algun cas es van
convertir en la melodia de la parti
cular coreografia que s'havia pre
parat per a l'ocasió. Uns balls que
van demostrar que cada any s'es
tan cuidant més els detalls d'a
questa desfilada, ja que a mesura
que passa el temps són més les
comissions falleres que trien fer el

••••••••••••••••••••••••••••••••••• •• • •• •• • • ••• • • ••• ••• ••• • • • • •• ••• •• •• •• •• •• • ••••••
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~ ~ ~ CULTURA ~ ~ ~

Retrat de la València del Barroc

li
OSEP LOZANO. El Mut
de la Campana. Edicions
Bromera. Alzira. 2003

Una de les coHeccions emblemà

tiques d'Edicions Bromera,

L'Eclèctica, ha arribat al número

cent, i això és una bona notícia

per al sempre delicat estat de

salut del sector del llibre, sobretot

el valencià, i és una bona notícia

també perquè malgrat el seu

eclecticisme, aquesta col·lecció

està sustentada per una extensa

nòmina de novel·listes valen

cians. Aquest número tant simbò

lic l'editorial l'ha reservat per a la

darrera novel·la de Josep Lozano,

un dels nostres autors més presti

giosos, des que l'any 1979 guan

yés el Premi Andròmina amb Crim

de Germania, ja tot un clàssic de

la nostra .Iiteratura, qui després

d'un llarg silenci, sembla ser que

s'ha dedicat a fer el doctorat,

retorna al món de la creació amb,...·

una altra novel·la històrica.
L'acció de El Mut de la

Campana està situada en la

València del segle XVII, i més

concretament en els anys 1647 i

48, quan la capital valenciana va

sofrir una terrible pesta. Déu anys

després un frare de l'Orde dels

Predicadors d'una cinquantena

d'anys, Bernat Crestalbo, ens

conta els fets esdevinguts aquells

anys, que tant afectaren la ciutat i

a ell mateix.

Portada del llibre de Bromera

Bernat Crestalbo inicia la narra

ció contant-nos els seus orígens

familiars, nascut en una família de

"discreta condició", la religiositat

de la seua mare influir~ en la seua

formació, acompanyat per ella en

una mena de viatge iniciàtic, quan

tenia uns déu anys, recorrerà els

llocs més foscos de la vida de la

ciutat i que culminarà amb la visió

de l'execució d'un condemnat pel .

tribunal de la Inquisició, aquest

espectacle, lluny d'espantar-lo, li

fa despertar el desig de ser inqui

sidor.

Uns anys més tard ingressarà

en l'Orde dels Predicadors, on

aviat es guanyarà la confiança

dels seus superiors, per les seues

excel·lents dots per a l'oratòria.

Però aquesta vida es veurà per

torbada quan coneixerà una

dona, Constança, una antiga

actriu de dubtosa reputació, per la

qual sentirà una atracció irresisti

ble al mateix temps que viurà tur

mentat pels dubtes i els remordi

ments.
En El Mut de la Campana tro

bem una prosa exceHent, amb un

llenguatge molt acurat, que recrea

el parlar de l'època però sense

fer-lo enfarfegós. També cal des

tacar el bon treball de documenta

ció que converteix la novel·la en

un magnífic retrat de l'època. Però

pel que fa al tema de la novel'la,

la vida i sobretot l'obsessió amo

rosa del protagonista amb uns

capítols inicials massa extensos,

en cap moment assoleixen la

força necessària per a apassionar

el lector, pot ser amb l'única

excepció del comiat final i definitiu

. de la dona. És això el que li

manca per a ser una gran

novel·la.

Josep Manuel San Abdón
JMSQ@ono.com
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~ ~ ~ CULTURA I OPINiÓ ~ ~ ~

Variada agenda cultural

~
mplia activitat cultural la

~ que s'ha programat per
~ aquest mes de març a
Benicarló. L'oferta d'entitats i
establiments privats ha completat
un variat ventall de possibilitats
que va des de l'exposició fotogrà
fica que aquest mateix dilluns
s'ha inaugurat en el marc del dia
de la dona treballadora o la xerra
da sobre el maltractament físic i/o
psíquic de dijous al dissabte de
cine a les 5 de la vesprada per al
públic infantil amb la "isla del can
grejo" o a les 22:30 per als adults
amb la pel·lícula "Las mujeres de
verdad tienen curvas".
També es destacable l'activitat
cultural a llocs com el pub Bosc
que aquest mes ha organitzat un
cicle de monòlegs i un concert.
La inauguració de l'exposició de
maquetes de Julio Sansano el
dijous 18 o els concerts de cors
dissabte 27 seran altres contin
guts importants en l'agenda cultu
ral conjuntament amb el festival

de Mans unides el diumenge 28.
A més, el diumenge 21 veurem en .
acció el duet de flauta i clarinet
integrat per Verònica Galeindo i
Ana Esteller. Tot en el marc del
Músic Art 2004. El concurs que
pretén donar a conèixer els nous
valors que hi ha a la Ciutat.
Per cert, que el líder del Bloc res
ponent als socialistes que critica
ven que la inversió en cultura

superés els 400 milions de les
antigues pessetes, va justificar la
partida i també que una de les
inversions pendents fora la casa
del marqués. Segons Guzman la
reparcel'lació de Povet proveirà
d'un solar al consistori per poder
fer una escola, una de les neces
sitats que es considerava priorità
ria des de les files socialistes.

Europei~'me forçós
El samaruc està cavil·lós.
Acostumat a nedar lliure
ment (o això es diu a ell
mateix), no n'entén de
territoris ni de nacionali
tats. Però comença a
sentir-se content de per
tànyer a un grup. Un
grup que ell no ha triat,
que tant li feia i que, fins
ara, no li deia res.
Assoma el cap, el sama
ruc, aguaitant de reüll
que no li caiga al damunt
cap primera pedra. Sap
que si s'encanta, pot sor
tir ferit. I amb l'ai al cor
està quan li han arribat
esperançadors rumors
de terres llunyanes i prò-

pies alhora. Pròpies, no
perquè li pertanyen sinó
perquè hi pertany, i llun
yanes, per. estranyes. Els
·rumors - avantsala de la
notícia diuen- diuen que
no. Que no es pot matar
lo riu per res. Que no hi
ha justificació. Que no és
cert que no perjudica
ningú. Que no és rendi
ble. Que no és respec
tuós. Que no és respon
sable. Que no és racio
nal. Que hi ha alternati
ves més econòmiques,
ecológiques i viables que
el transvasament del riu.
Diuen que ho han dit uns
experts, uns científics,

uns savis. Uns que, ima
gina el samaruc, deuen
saber de què parlen
quan parlen. També ha
sentit que no volen con
firmar els rumors per res
pecte a la campanya
electoral. I se'n riu, el
samaruc. Se'n riu perquè
ell encara ha de vigilar
que no li encerten amb
cap primera pedra. I s'in
digna, perquè els altres,
els promotors de l'obra,
també han parlat i han dit
que estan possessió de
la veritat i que el transva
sament es farà diguen el
que diguen (i li caiga a
qui li caiga, la primera

pedra, rumia irònic el
samaruc).
Però, per què? ,es pre
gunta el samaruc. I es
respon. I no li agrada la
resposta. Però cabila, el
samaruc, que almenys
s'ha obert una porta a
l'esperança. Encara que
haja sigut a terres llunya
nes.
I és que, el samaruc,
com el mestre, avui se
sent una miqueta euro
peu.

Lo samaruc

b
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Les Coves O, - Benicarló, 1
TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

rJ a passada setmana, a
causa del malaltís capfica
ment faller que tradicional

ment afecta aquesta pàgina, es

van quedar algunes històries fut

bolístiques de primera magnitud

sense comentar. I és que al si del

Benicarlò sempre passen moltes

coses i s'ha d'estar damunt sem

pre, d'un dia per a un altre els

esdeveniments poden superar-ho

tot.
Això ve al cas perquè, per

exemple, entre altres fets remar

cables, la plantilla del COB es va

concentrar en un conegut hotel de

Peníscola (el Benedicto XIII)

durant la nit de dissabte passat, en

concret a partir de les onze. Va

assegurar l'entrenador que té un

equip massa jove com per donar

solta durant una jornada de tanta

marxa com és el dia de la cavalca-'

da del ninot. Jo ho comprenc, els

futbolistes s'hagueren pogut dis

fressar, és un dir, de reverenda

madre o de troglodita i passar així

desapercebuts entre la multitud

que deguera inundar els locals de

marxa del port esportiu. Algú pen

sarà també que n'hi haguera hagut

prou amb una telefonada per

saber si els futbolistes eren a casa

o no, però els avenços de la tec

nologia permeten, entre altres

possibilitats, realitzar una manio

bra coneguda com "desvío de Ila

mada" i haguera pogut passar que

el bo de Xoco haguera picat al

domicili familiar del davanter X o

del centrecampista Z i aquest res

pondre-li plàcidament recolzat des

de la barra de qualsevol pub amb

un got d'aqueixos llargs on se ser

veix beguda d'alta gradació alco

hòlica subjectat amb la mà lliure.

Tot plegat no deixa de cridar l'a

tenció: un equip de la penúltima

categoria futbolística existent, que

no és ni líder del seu grup, con

centra la seua plantilla abans d'a-

nar a disputar un partit al camp de

les Coves de Vinromà. Si això m'a

gafa el mestre Palanques en plena

forma, segur que sortim a la porta

da de la Marca i som notícia en les

principals tertúlies radiofòniques

de les més conegudes emissores

espanyoles.
També es va quedar per

comentar la reincorporació del

central IIde a la plantilla que diri

geix i presideix José Verge. El

retorn d'aquest veterà i per tant

experimentat defensa no ha aixe

cat un clamor unànime entre l'es

cassa parròquia balompèdica

benicarlanda. Els més negativistes

afirmen que la seua arribada li

barrarà el pas a Christian Masip,

jove puntal que en els darrers par

tits venia destacant per la seua

força, valentia i contundència.'

També recorden que el que va ser

capità del COB durant algunes

temporades se'n va anar al San

Jorge per desavinences amb la

directiva que hi havia en aquells

moments i que, diuen, va assegu

rar que hi tornaria quan canviara el

president; diuen també que el pre~

sident va canviar tres o quatre

vegades i ell va continuar amb

l'esquadra del senyor Tena. No sé

jo si s'ha de filar tan prim. IIde és

un xicot del poble, que va anar a

guanyar-se quatre perres on les

podia guanyar (que no era preci

sament ací) i que pot aportar a la

zona de reraguarda una experièn

cia i una tranquil'litat que ens

seran bàsiques de cara a la recta

final del campionat. De fet, així va

ser en aquest darrer diumenge

contra les Coves.
La meua família política, encap

çalada pel progenitor de la meua

dona i a la vegada avi matern dels

meus fills, no va dubtar a despla

çar-se fins la pintoresca i en altres

temps miraculosa població de les

Coves de Vinromà per tal de com

provar en persona com els havia

sentat als nostres jugadors el plat

de macarrons que es van menjar

al restaurant Las Delicias a l'hora

de l'àpat del mig dia. Em va confir

mar mon sogre que IIde ho havia

fet molt i molt bé i que fins i tot va

gosar arriscar-se en alguna incur

sió fins a l'àrea visitant. El partit no

va resultar-nos en absolut fàcil i al

final només vam poder guanyar

per Oa 1. El gol el va materialitzar

el llambrenc Carlos Luengo des

prés de rematar de cap una pas

sada de la mort de Raül Martínez.

Es comprén que hi va haver més

ocasions, però ja se sap com ens

atorrollem en general a l'hora de

definir.
Un dels millors va ser també

Darío; aquest xic està fent una

exhibició d'esportivitat durant tota

la temporada. S'ha passat diumen

ges i diumenges a la banqueta

sense maular, acceptant la situa

ció amb una resignació que l'hono

ra. A més, sap ell que no és sant

de la devoció d'un sector rondinai

re de la grada (el sector que no

acaba d'entendre la tornada

d'lIde). La seua actitud ha acabat

per donar els fruits esperats i així

és com en els dos darrers partits

ha estat titular jugant en la posició

que em fa l'efecte que li agrada,

per davant de la defensa.
Els de la nostra lliga, San Pedro

i Alcalà, van tindre sort diversa en

els seus respectius partits i els

gaspatxers, després de perdre

contra el Sant Mateu, sembla ser

que s'han despenjat definitivament

per la lluita pel segon lloc. Els

grauers van guanyar i els tenim

encara a cinc punts, però els falta

un partit (contra l'Alcalà precisa-·

ment i ja vorem quines no ens en

fa el senyor Rafa Barberà) i ens

han de rebre al seu camp d'ací a

tres setmanes. Emoció i patiment

fins al final.
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~ ~ ~ ESPORTS ~ ~ ~ :

Campionats d'Espanya cadet ijunior
TEXT: cabaixmaestrat

~
quest cap de setmana ha

~ tingut lloc a Saragossa el
~ Campionat d'Espanya
Junior de Combinades en pista
coberta amb la participació de l'atle
ta de C.A - Baix Maestrat, Laura
Esbrí. Amb una puntuació final de
2.855 punts i 7° posició ha acon
seguit fer RC-ABS. La millor marca
va ser en Pes amb un llançament de
10'41m MP , en 60 MT 10"37, en
Alçada 1'46, llargada 4'87 i 2'40"75
en 800 MLL. També va participar la
benicarlanda del J'Hayber-Playas
Castelló , Bea Ferrrando que amb
3.100 punts va aconseguir la 4°
posició. Destacarem la marca en
60MT amb 9"59 MP, 1'64 m en
Alçada, 8'68 m en Pes, 5'04m en
Llargada i 2'45"36 en 800MLL.

A València es va disputar el
Campionat d'Espanya en Pista
Coberta categoria Cadet amb la
participació dels atletes del Baix
Maestrat Caria Vidal en 60 MLL i

Adrià Badí en 300MLL. Caria va ser
semifinalista acabant en 8a posició
amb uns temps de 8"22 ( 3° elimi
natòria) igualant la seua millor
marca personal i 8"45 en la semifi
nal. Adrià va acabar el 14è amb un
temps de 39"39 fent MMP i RC 
cadet.

El diumenge es van celebrar a
les pistes de Benicarló els Jocs
Esportius de la C.v organitzat pel
Baix Maestrat i amb la participació
d'atletes de Benicarló, Tortosa,
Forcall i de Vinaròs. Destacarem
per proves:

SOMLL Benj: M i F
Bruno Ruiz 8"9
Alvar Albalate 9"6

Catg. Ini. M i F
Andrea Sorlí 12"5
Mar Melet 11"4

60MLL Aie M i F.
Fco Ferrer 9"3
Javier Giner 9"5

SOMLL Inf. M i F
Eric Nolla 11 "5

Marc Adell 12"3
100MLL Cad-Juv M

Javi Colmeiro 12"1
Wilver Medina 13"3

400MLL F
A. Benaiges 1'00"2
J. Herrera 1'030

Javalina
Fco García 28'95
Wilver M. 31'59

Perxa
Enric Obiol 3'60
Ivan Montero 2'11

1000MLL
Javier Palau Cad 3'09"4
Wilver M.Cad 3'15"4

S. Llargada Fem
Pepa Fabregat Benj 2'84
Nerea Ruiz Benj 2'64

S. Llargada Masc.
Fco García Juv. 4'92
J. Martínez Cad. 3'61

Alçada Masc
Fco Ferrer Aie. 1'04

Alçada Fem.
Marta Fereres Cad 1'25

. Nou repte aconseguit: Canet 3-Povet.'com 8
or, n altre repte aconseguit. com recordaven els entrenadors homes d'Andreu i Taxio van anar

Encara que la trobada Andreu Plaza i Taxio Gutiérrez, el afegint punts al marcador (2-8, en
...:.d davant del Canet es pre- Povet.com va tornar a superar-se i el minut 38), un resultat amb el

sentava difícil "la pista és va vèncer 3-8 als catalans. qual Tito García Sanjuan va
més petita del normal i la pressió La superioritat del Povet es va col·laborar amb tres gols.
de la graderia és important", tal fer notar en el segon temps i els

Llibres de text i lectures recomanades
Còl-Iegis públics i centres d'ESO i Batxillerat

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA

C3~E~c>L.-

...

COPIES COLOR
"B/N I PLANOLS

Sant Blai, 2 -Tel.: 964 475698
12580 BENICARLÓ
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solucions ara

1. Restabliment del consens en poUtica exterior per tal de
recuperar el paper d'Espanya a Europa.

2. Aconseguir un creixement econòmic beneficiós per tothom.
3. Afavorir ¡"estabUitat dels Hocs de treball.
4. Fer de ¡¡educació ¡ la cultura ei motor del progrés
5. Garantir ¡ estendre els drets socials.
6. Oferir habitatges dignes a preus raonables.
7. Impulsar la innovació i tecnològica i ajudar els emprenedors.
8. Recuperar la seguretat als carrers.
9. Reforçar el reconeixement i la protecció dels drets

dels ciutadans.
10. Aprofundir en la democràcia amb reformes que

en milloren el funcionament.

Zapatero President
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